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Betreft: Schriftelijke vragen GroenLinks inzake Keti Koti.  
  
 
Geacht college, 
 
Op steeds meer plekken in Nederland wordt aandacht besteed aan Keti Koti, de herdenking en  
viering van de afschaffing van de slavernij in 1863. En het mooie is dat ook steeds meer gemeenteraden 
aandacht vragen voor Keti Koti en pleiten voor een nationale herdenking. Het onderwerp verbindt verschil-
lende politieke partijen en loopt dwars door partij-ideologieën heen.  
Ook op scholen zijn er Keti Koti-vieringen. "We hebben met de klas een papieren ketting gemaakt. Die heb-
ben we gebroken, als symbool voor de verworven vrijheid.” aldus een docent elders in het land.1  
 
Het is belangrijk dat een kind al leert dat ons slavernijverleden een gedeelde geschiedenis is. 
Zoals GroenLinks Tweede Kamerlid Lisa Westerveld het treffend verwoordde: “Keti Koti biedt namelijk ie-
der jaar weer een kans om stil te staan bij de schaduwkanten van onze Nederlandse geschiedenis, een kans 
om de slachtoffers te herdenken, de afschaffing te vieren en om te reflecteren op de manier waarop wij 
onze hedendaagse samenleving vorm willen geven”. 
  
Het is voor iedereen belangrijk om je geschiedenis te kennen, om te weten waar je vandaan komt. 
Elk jaar dat er geen aandacht aan de geschiedenis in haar volledige breedte besteed wordt en kinderen hier 
niets over leren, is volgens ons dan ook een gemiste kans. Over de Tweede Wereldoorlog leren kinderen 
ook al op jonge leeftijd op school. Keti Koti is ook een groot deel van ons verleden en heden en daarmee 
belangrijk. Wat GroenLinks betreft is aandacht voor Keti Koti, in een internationale stad als Maastricht, dan 
ook hier van belang.  
 
Te lang was er namelijk een aanname dat Limburg niets te maken zou hebben het slavernijverleden van Ne-
derland. Echter, onderzoek van bijvoorbeeld historica Dineke Stam heeft aangetoond dat er minstens twee 
Limburgse kasteeleigenaren direct hebben geprofiteerd van de slavenarbeid. Eentje daarvan heeft ook een 
duidelijke link met de stad Maastricht.2 Het is verder (historisch) aannemelijk te veronderstellen dat ook 
veel mensen uit onze regio betrokken zijn geweest bij de exploitatie.  
 
GroenLinks is daarom benieuwd of (en hoe) er afgelopen vrijdag, 1 juli 2022, in het Maastrichtse  

                                                
1 Zie o.a.: https://www.rtlnieuws.nl/nieuws/nederland/artikel/5318346/keti-koti-basisschool-vrije-
dag-amsterdam-rotterdam-slavernij-blm. 
2 https://www.1limburg.nl/nieuws/1309873/surinaamse-slaven-werkten-voor-limburgse-kasteelheren. 
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onderwijs (al) aandacht is besteed aan Keti Koti? Maar we zijn bovenal benieuwd hoe de gemeente de ko-
mende jaren aandacht gaat besteden aan de herdenking en viering van de afschaffing van de slavernij in 
1863. Daarom stelt GroenLinks de volgende vragen. 
 

1. Hoe kijkt het college aan tegen Keti Koti en deelt het college de mening van tientallen andere ge-
meenten dat het belangrijk is om lokaal aandacht aan dit belangrijke onderwerp te besteden? 

2. Op hoeveel basisscholen in Maastricht is er afgelopen vrijdag al aandacht besteed aan  
 Keti Koti? 

3. Heeft de wethouder tijdens zijn werkbezoek afgelopen vrijdag aan de basisschool in Wolder bij-
voorbeeld ook aandacht besteed aan Keti Koti?  

4. Hoe gaat de gemeente er de komende jaren zorg voor dragen dat alle Maastrichtse  
kinderen weet hebben van Keti Koti en dat er in de klas stil wordt gestaan bij het slavernijverleden?  

5. Ziet het college daarbij mogelijkheden om de verbinding te maken met hedendaagse vormen van 
slavernij zoals bijvoorbeeld in de kleding – of seksindustrie?  
 
 

Tot slot: steeds meer gemeenten spreken excuses uit voor het slavernijverleden. Verschillende grotere ste-
den hebben reeds onderzoek gedaan naar (hun rol in) het slavernijverleden en daarop zijn vaak, aan de na-
zaten van de tot slaaf gemaakte slachtoffers, excuses aangeboden.  
 
     6. Hoe kijkt het college tegen het openlijk excuses maken voor het Nederlandse slavernij     
          verleden door gemeenten? Schaart het college zich achter een steeds meer urgente oproep – in  
         het land – om openlijk excuses aan te bieden? Zo ja: ziet het college een concrete rol voor  
         Maastricht weggelegd om dit voorbeeld te volgen? Zo nee, waarom niet? 

 
 
In afwachting van uw reactie. 
 
Mark Mülders  
Menno Janssen 
 
GroenLinks Maastricht 


